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UN § 45  

UNAU § 33 dnr 09/0052-002 

Yttrande över remiss om att skapa ett barn- och ungdomshälso-

centrum på Balthazar 

Beslut 

Utbildningsnämnden avstyrker remissen med hänvisning till nedanstående yttrande. 

Bakgrund 

Ulla-Britt Hagström (Fp) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att ett barn- 

och ungdomshälsocenter tillskapas på Balthazar. Motionären hänvisar till den 

skolundersökning som CAN (Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplys-

ning) hjälpt Skövde kommun att genomföra där man undersökt drogvanor hos 

grundskoleelever åk 9 samt gymnasieelever åk 2. Motionären anser att kommunen 

genom att skapa ett barn- och ungdomshälsocenter kan förstärka det förebyggande 

arbetet samt att det kan bli en mötesplats för anställda inom elevhälsan. Utbild-

ningsnämnden har anmodats att yttra sig över motionen. 

Yttrande 

I Skövde kommuns skolor pågår redan ett förebyggande elevvårdsarbete bland 

annat av skolsköterskorna. Alla elever får tre personliga hälsosamtal under grund-

skoletiden och ett på gymnasieskolan. Samtalet föregås av att eleven svarar skrift-

ligt på ett antal frågor som för de äldre eleverna även berör eventuella drogvanor. 

Skolsköterskan stödjer den enskilda eleven utifrån behov. 

Representanter från både skol- och utbildningsförvaltningen deltar i kommunens 

ledningsgrupp för drogförebyggande arbete. Samverkan sker regelbundet med 

Locus, Socialförvaltningens öppenvårdsmottagning för ungdomar i åldern 13-20 

år i riskzon för missbruk.  

Kommunens resursperson mot alkohol och droger medverkar på temadagar och 

samordnar det förebyggande SANT projektet, som vänder sig till elever i åk 5 till 

åk 9. 

Balthazars uppdrag är att stimulera barn och ungdomars intresse för naturveten-

skap och teknik som ett komplement till skolans undervisning. Balthazar planerar 

just nu ett hälsofrämjande tema om människan utifrån ett naturvetenskapligt och 

tekniskt perspektiv. Första temadelen kommer att handla om hjärtat kopplat till 

aktuell teknik, medicinsk forskning och livsstil. Folkhälsorådet har bidragit med 

medel för denna satsning. 

Handlingar 

Remiss från KS, dnr 09/0107 

Delges 

KS 
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UN § 46 

UNAU § 34 dnr 09/0047-002 

Yttrande över remiss, Ta klass, SOU 2009:27 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår att Skövde kommun avstyrker förslaget att dan-

sarskolan skall bli en egen skolform och föreslår att utbildningen även fortsätt-

ningsvis är en del av grundskolan och gymnasieskolan. Yttrande över förslaget till 

utredningen Ta klass lämnas enligt nedanstående. 

Bakgrund 

Skövde kommun har utsetts att yttra sig över yrkesdansarutredningens betänkande 

Ta klass, SOU 2009:27. Kommunstyrelsen har begärt yttrande från skolnämnden 

och utbildningsnämnden. 

Yttrande 

Inledning 

Betänkandet inleds med en beskrivning av nu rådande förhållanden och gällande 

bestämmelser ang den svenska dansarutbildningen. Enligt utredningen ger denna 

beskrivning en tydlig bild av bristerna i den svenska utbildningen till yrkesdansare 

inom klassisk och modern dans. Nuvarande utbildning brister i kvalitet och orsa-

kerna anses vara bl a följande: 

 Dansarutbildningen är idag inordnad i grundskolan och gymnasieskolan 

men begränsad hänsyn har tagits till utbildningens särart 

 Det kommunala huvudmannaskapet och kommunala prioriteringar har in-

neburit stora skillnader mellan utbildningsorterna 

 Resursbrist i förening med skollagens reglering av bl a lärartjänster har 

återverkat negativt 

Den lösning som föreslås bygger på tanken att dansarutbildningen har en sådan 

särart att den måste vara en elitutbildning för att bli konkurrenskraftig internatio-

nellt och nå de mål som satts upp för verksamheten. En dansarutbildning måste, 

enligt utredningen, särbehandlas och tillåtas avvika i flera viktiga avseenden. Den 

kan därför inte knytas till någon av de befintliga skolformerna. Utbildningen be-

höver bli mer enhetlig och sammanhållen samt ge stora möjligheter till ökad indi-

vidualisering. 

Utredningen föreslår att dansarutbildningen ska skiljas ut från grundskolan och 

gymnasieskolan och bli en ny skolform i det offentliga skolväsendet, Dansarsko-

lan. Utbildningen föreslås att i sin helhet finansieras av staten. En ny statlig myn-

dighet, under ledning av en styrelse och en generaldirektör, skall vara huvudman 

för verksamheten. 
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Den nya organisationen skall svara för olika verksamheter. Den skall anordna 

dansarutbildning både på grundskolenivå (förberedande dansarutbildning) och 

gymnasienivå (yrkesdansarutbildning), den skall driva elevhem och den skall an-

svara för stöd till och certifiering av förberedande dansarutbildning. 

Den förberedande dansarutbildningen skall vara ett alternativ till grundskolan och 

i huvudsak följa samma regler som gäller för den skolformen, men med vissa un-

dantag som ger utrymme för undervisning i dans. En danselev fullgör alltså sin 

skolplikt i den nya skolformen men uppnår samma behörighet som en elev i 

grundskolan. 

Yrkesdansarutbildningen är mer särpräglad än den förberedande dansarutbild-

ningen och anses därför inte ha samma förutsättningar att kopplas till gymnasie-

skolan. Yrkesdansarutbildningen ska vara utformad utifrån dansundervisningens 

behov men ska samtidigt ha ett innehåll som gör att den ligger på en nivå motsva-

rande en gymnasieutbildning. Yrkesdansarutbildningen ska avslutas med en yr-

kesdansarexamen. 

Yttrande 

Betänkandet innehåller en rad förslag som anses höja kvaliteten på dansutbild-

ningen i Sverige och därmed göra eleverna/dansarna mer internationellt gångbara. 

En kvalitetshöjning kan säkert vara befogad, men är dansarutbildningen till sin art 

så ”särskild” att en ny skolform måste tillskapas för att tillgodose dessa behov?  

Förslagen i betänkandet har som en viktig utgångspunkt att bara satsa på eliten, de 

som verkligen har den fysiska förmågan och rätta motivationen och utvecklings-

potentialen i dans. Genom ett sådant förhållningssätt närmar man sig det regelverk 

som är vanligt förekommande vid motsvarande utländska utbildningar. 

I Sverige är vi i skolsammanhang, ännu så länge, ganska ovana vid ett sådant eli-

tistiskt tänkande gällande våra barn och ungdomar. En relevant fråga att ställa sig 

är därför, är det här bara början på en rad önskemål om utbildningar som av olika 

skäl har behov av en särbehandling? Hur ”särskild” måste man vara för att få för-

månen att bilda en egen skolform för att få sina intressen tillgodosedda?  

Skövde kommun anser inte att det i betänkandet lyfts fram tillräckliga argument 

ur ett skolperspektiv för att göra dansarutbildningen till en egen skolform. De mo-

tiv som genomsyrar förslagen har snarare ett kulturpolitiskt perspektiv, vilket vi i 

skolnämnd respektive utbildningsnämnd har svårt att ta ställning till. Är det brist 

på kvalificerade dansare i Sverige inom klassisk och modern dans och är det i så 

fall ett problem? Finns det ett kulturpolitiskt intresse av att satsa extra resurser på 

just konstarten klassisk och modern dans och därmed tillåta en ”gräddfil” för de 

som har detta specifika intresse bland elever och lärare? Om svaren på dessa frå-

gor är JA så måste man självklart fundera över hur man hittar lämpliga lösningar 

för att åtgärda denna brist, precis lika väl som man kan fundera över hur andra 

bristyrken på den svenska arbetsmarknaden skall tillgodoses med kvalificerad ar-

betskraft. 
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Skövde kommun ser en fara i att fler elitinriktningar kräver egna skolformer, vil-

ket skulle kunna leda till att hela idén med en sammanhållen grund- och gymna-

sieskola skulle urholkas.  

Skövde kommun avstyrker förslaget att dansarskolan skall bli en egen skolform 

utan föreslår att utbildningen även fortsättningsvis är en del av grundskolan och 

gymnasieskolan.  

Handlingar 

Remiss från KS, dnr 09/0176 

Yrkesdansarutredningens betänkande Ta klass, SOU 2009:27 

Delges 

KS, SKN 
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UN § 47 

UNAU § 35 dnr 08/008-030 

Prislista lokaluthyrning, utbildningsförvaltningen 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige fastställer prislista för 

uthyrning av lokaler som disponeras av utbildningsnämnden. 

2. Den nya taxan gäller från 2010-01-01. 

3. Hyrorna justeras vartannat år med konsumentprisindex där jämförelse görs 

mellan index i juli året före budgetåret och motsvarande index två år tidigare. 

4. Beslutet gäller under förutsättning att skolnämnden föreslår samma prislista 

för sin lokaluthyrning. 

Bakgrund 

Förvaltningens skolenheter hyr ut lokaler till av kommunen bidragsberättigade 

föreningar och organisationer samt kommunala förvaltningar inom Skövde kom-

mun. Uthyrning har pågått under många år. En översyn och samordning av priser 

för skolförvaltningen och utbildningsförvaltningen har genomförts. En gemensam 

prislista och ansökningsblankett har också tagits fram. 

Handlingar 

Ansökan, prislista och villkor för lokalhyra 2010-01-01 – 2011-12-31 

Delges 

KF, SKN 
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UN § 48  

UNAU § 36 dnr 09/0001-020 

Beslutsattesträtt för Jonny Palmkvist veckorna 30−31  

Beslut 

Rektor Jonny Palmkvist utses till beslutsattestant under veckorna 30−31 år 2009 

för utbildningsnämndens hela ansvarsområde. 

Bakgrund 

Jonny Palmkvist är tillförordnad utbildningschef under veckorna 30−31 år 2009. 

Delges 

EE 
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UN § 49 

UNAU § 37 dnr 09/0053-040 

Komplettering av utbildningsnämndens delegeringsordning 

Beslut 

Utbildningsnämndens delegeringsordning kompletteras med: 

A 2:14 Beslut om intagning till kommunens gymnasieutbildningar 

(SL 5 kap 15 §) 

UK-C 

 

Bakgrund 

Enligt skollagen ansvarar styrelsen för utbildningen för intagningen till de olika 

utbildningarna som anordnas inom kommunen. Intagningsorganisationen får vara 

gemensam med en annan kommun.  

Som organisationen i Gymnasium Skaraborg är utformad idag ansvarar utbild-

ningsnämnden i Skövde kommun för intagningen till de olika utbildningar som 

anordnas inom kommunen och det åligger utbildningsnämnden att fatta beslut om 

intagning till dessa utbildningar. Beslut om intagning innebär myndighetsutövning 

och är ett beslut som inte kan överklagas. Rutiner och beslut om intagning till 

gymnasieskolan är därför av avgörande betydelse för alla sökandens rätt till en 

likvärdig och rättssäker intagning. 

Handlingar 

Delegeringsordning för utbildningsnämnden år 2008−2010, dnr 08/0008-040 

Delges 

UK-ledningsgrupp, Fronter 
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UN § 50 

UNAU § 38 dnr 09/0032-002 

Extra sammanträde med utbildningsnämnden den 13 augusti 

Beslut 

Utbildningsnämnden kallar till ett extra sammanträde den 13 augusti 2009, 

kl 13.00-16.00. 

Bakgrund 

Skövde kommun har fått sex remisser som gäller ansökningar om att starta fristå-

ende gymnasieskolor i Skövde kommun samt ytterligare tre som vill starta i Lid-

köpings och Mariestads kommuner. Kommunstyrelsen har remitterat ansökning-

arna till utbildningsnämnden för yttrande. Svarstiden för en av remisserna var se-

nast den 8 juni och behandlades av arbetsutskottet den 1 juni. De övriga ska be-

svaras senast den 17/8. Utbildningsnämndens första sammanträde efter sommar-

uppehållet är den 1/9 så för att kunna behandla remisserna och lämna svar till ut-

satt datum behövs ett extra sammanträde i augusti. 

Delges 

UN 
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UN § 51 dnr 09/0014-001 

Anmälan av protokoll, delegeringsärenden och övrig information. 

Beslut 

Protokoll, beslut i delegerade ärenden samt handlingar för information anmäls en-

ligt förteckning 09/14:4. 

Handlingar  

dnr 09/0014 
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UN § 52  

Nästa sammanträde med arbetsutskottet 

Beslut 

Utbildningsnämndens ledamöter och ersättare kallas till nästa möte med arbetsut-

skottet den 17 augusti för diskussion om köksutredningen. Sammanträdet börjar 

kl. 08.30 och är förlagt till Skövde stadshus i KS-salen. 

Delges 

UN 
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UN § 53  

Budget - besparingskrav 

Janne Holmquist och Arne Falk informerar om budgetarbetet och de besparingar 

som blir nödvändiga för att uppnå en budget i balans år 2009 och 2010. Arbetet 

pågår ute på enheterna och uppgifter om förslag till besparingar har lämnats in. 

Förvaltningen inväntar slutintagningen till gymnasieskolan för att med större sä-

kerhet kunna beräkna den interkommunala ersättningen för hösten 2009. Rapport 

kommer att lämnas på nämndens sammanträde den 1 september. 
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UN § 54 

Information 

54.1 Johan Persson, projektledare för Företagsamt lärande i Skaraborg (FLIS) 

redovisar rapport för första halvåret 2009. 

54.2 Fredrik Edholm, kommunens IT-chef och Johan Rahmberg, rektor på Väs-

terhöjdsgymnasiet informerar om vidtagna åtgärder för att lösa IT-

problemen på Västerhöjdsgymnasiet. 

54.3 Janne Holmquist och Berit Gustafsson informerar från Gymnasium Skara-

borg. 

54.4 Jonny Palmkvist, Eva Larsson och Catarina Carlehed redovisar: 

- kvalitetsredovisning för Vuxenutbildning Skövde, 

- satsningen inom yrkesvux och utvecklingen av Särvux, 

- Skövdes del i kommunövergripande samverkan kring integration av 

 flyktingar, 

- det ekonomiska läget för vuxenutbildningen. 

54.5 Eva Larsson och Janne Holmquist informerar om upphandlingen av SFI. 

Socialnämnden har beslutat att anbudet ska gå till ABF i Göteborg. Vux-

enutbildningen har överklagat upphandlingen. 

54.6 Berit Gustafsson informerar om arbetet med rekrytering av informatör till 

utbildningsförvaltningen. Målsättningen är att anställningsförfarandet ska 

vara avslutat under vecka 26. 

54.7 Janne Holmquist informerar om att Ulrika Foss Rudbeck från den 1 augusti 

börjar som IKT-strateg för utbildningsförvaltningen. Tjänstens omfattning 

är 65 %. 

54.8 Irene Weidenmo redovisar arbetet med att besvara de inkomna remisserna 

över ansökningar om att starta fristående gymnasieskolor i Skövde kom-

mun (se UN § 50 i detta protokoll). Vidare redovisas utbildningsnämndens 

svar på remissen, ansökan från Läckö Educational AB om att få starta en 

fristående gymnasieskola i Skövde kommun efter beslut i arbetsutskottet, 

UNAU § 32-2009. 

54.9 Information ges från följande möten: 

 yrkesråd för Handels- och administrationsprogrammet, 

 pedagogiskt råd för Gymnasiesärskolan, 

 yrkesråd för Elprogrammet, 

 yrkesråd för Hantverksprogrammet, mode och kläder, 

 yrkesråd för Industriprogrammet. 
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UN § 55 

Övriga frågor 

55.1. Innehållet i utbildningsnämndens studiedag den 5 oktober diskuteras. 

55.2. Utbildningsnämnden diskuterar att under läsåret 2009/2010 besöka samtli-

ga friskolor i Skövde. Besöken kommer att ske i samband med ordinarie 

nämndsmöten. 

55.3. Utbildningsnämndens IKT-strategi diskuteras. Nämnden ger klartecken till 

att inköp av bärbara datorer till Naturvetenskapsprogrammet och Teknik-

programmet gäller fortsättningsvis.  

55.4. PIM förlängs under hösten 2009. 


